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Hej! 
 
Jag är tillförordnad avdelningschef på park- och trafikavdelningen, teknikförvaltningen, Region 
Gotland och har blivit ombedd att svara på frågor som du har skickat till ordförande i tekniska 
nämnden. 

1. Jag undrar när ni kommer att sopa (helst blötsuga) gatorna? 

Grovsopning av gatorna pågår kontinuerligt under hela vintersäsongen, så fort som 
väderleken tillåter. Vi har denna säsong utfört sopning i både december, januari och februari. 
När finsopningen inleds beror på vädret men normalt någon gång i månadsskiftet mars-april. 
Sopning har skett och kommer att ske de kommande dagarna även i anslutning till 
Polhemsskolan, där vi har en av våra mätstationer. 

2. Kan sopning ske på blöta dagar för att minimera spridning?  

Sandupptagningen består av flera olika moment där vissa t.ex. valsning med fördel kan 
utföras när det är riktigt blött. Själva upptagningen kräver för att få ett bra resultat att det är 
fuktigt men ej allt för blött. Vid torra dagar vattnas vägbanan innan, för att inte sopningen 
ska damma. Vår uppfattning så här långt är att det går att sopa upp granit vid blötare 
förhållanden än kalkstenen.  

3. Kommer ni att avisera i förväg när ni sopar? Eftersom barn och känsliga bör stanna inne.  

Då en mängd olika faktorer påverkar hur pass snabbt det går att sopa en gata eller ett 
område är det svårt att i förväg ge en avisering utan att den blir allt för generell. Vi arbetar 
därför istället med att skapa förutsättningar så det inte dammar i samband med sopningen 
istället.  

4. Kommer vägarna bestrykas med saltbeläggning på direkten? 

Nej, saltbeläggning för dammbindning används i dagsläget inte men det är en eventuell 
framtida åtgärd i enlighet med åtgärdsprogram PM10.  

5. När sänks hastigheterna i Visby?  

Hastighetsöversyn för hela Visby är planerad och arbetet påbörjas senare i år. 

6. Varför används granitkross som är ett material som expertisen avråder ifrån? 

Granitkross används för att det är ett hårdare material och därför inte förväntas bidra till 
uppkomst av dammpartiklar.  

Ha en bra kväll! Therese Bendelin, tillförordnad avdelningschef park- och trafikavdelningen och 
Simon Hoffman, enhetschef underhåll- och anläggningsenheten.  
 



Med vänlig hälsning 
Therese Bendelin 
avdelningschef park- och trafikavdelningen 
Telefon: 0498-26 92 71  
E-post: therese.bendelin@gotland.se 
Teknikförvaltningen, Region Gotland  
Skarphällsgatan 16 A, 621 41 Visby  
www.gotland.se  
facebook.com/regiongotland 
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